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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Koalicija je danes obravnavala projekt 
regionalizacije Slovenije oziroma uvajanja pokrajin. Ocenili smo pripombe, ki so prišle iz 181 občinskih svetov. 
Gre za postopek, v katerem občinski sveti oziroma lokalne skupnosti dajejo svoje mnenje na predloge, ki jih je 
oblikovala vlada in poslala v proceduro v državni zbor. Občine so imele 60 dni časa za podajanje svojih 
pripomb. Če potegnemo črto pod te pripombe in jih umestimo v dileme, ki so se pojavljale v zadnjem času 
lahko ocenim, da obstaja ne velika, ampak zelo, zelo velika podpora, vladnemu predlogu regionalizacije.  
 
Predlog vsebuje razdelitev Slovenije na 14 pokrajin. Po pregledu vseh teh mnenj in pripomb 181 občin od 210, 
ki so sodelovale v tem postopku in dale svoja mnenja, je enostaven zaključek, da je regionalizacija v takšnem 
predlogu kot ga je oblikovala vlada v tem trenutku enostavno politična realnost. V bistvu se je samo potrdilo to, 
kar smo predvidevali že pred začetkom ali pa, kar je poznavalcem že dolgo znano, da je regionalna pripadnost 
- še posebej v nekaterih delih Slovenije - močna, da je nesmiselno kakorkoli vsiljevati drugačne meje pokrajin 
kot so se oblikovale v zgodovini in tekom nekega normalnega poteka dogodkov v zadnjem času ter da je 
bistveno bolje, da imamo v Sloveniji kakšno pokrajino več in je to v skladu z ljudsko voljo ter v skladu z hotenji 
in razvojnimi aspiracijami lokalnih okolij, kot pa da postavljamo tukaj neke umetne meje in ljudem pokrajine 
vsiljujemo.  
 
Koalicija je, po teh ocenah, potem ko se je na nek način soočila z, recimo temu, zelo široko javno razpravo v 
kvalificirani javnosti na lokalnem nivoju, potrdila, da regionalizacija ostaja eden od temeljnih političnih projektov 
te vlade, ki je poleg ostalega zapisana tudi v koalicijski pogodbi ter da bo na enak način kot doslej nadaljevala 
s postopki.  
 
Kar se tiče števila pokrajin - ta debata je v zadnjem času nekoliko razburkala slovensko javnost - smo 
pogledali za nazaj kako je prišlo do te odločitve. Koalicija je takšno odločitev uskladila in sprejela kot sklep že 
1. decembra 2005 - v času, ko smo oblikovali svoje stališče do ustavnih sprememb. Koalicija je s takšnim 
usklajenim predlogom dosegla tudi širše soglasje na sestanku predsednikov vseh parlamentarnih strank v tem 
času. Vlada je šele potem, ko je postalo očitno, da je možno z dvotretjinsko večino v državnem zboru podpreti 
samo nek predlog, ki ima tudi drugače v Sloveniji - v lokalnem okolju - najširšo podporo, oblikovala ustrezno 
zakonodajo in jo poslala v formalno proceduro.  
 
Tako je tudi danes velika večina koalicije potrdila tisto načelno izhodišče glede samega pomena uvajanja 
pokrajin, tudi konkretno odločitev o številu pokrajin - se pravi o številki 14. Edino Nova Slovenija je tukaj - 
glede na to, kar so v zadnjem času predstavili tudi v javnosti - imela nekatere pomisleke. O tem smo se 
pogovorili in kolegi iz Nove Slovenije so dejali, da pri teh predlogih za manjše število ne vztrajajo kot na 
ultimatu, da bodo o tem še razpravljali. Skoraj povsem jasno je postalo v tej razpravi, da tudi glede na 
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razpored števila glasov, na politična gibanja v zadnjem času v državnem zboru, druge praktične možnosti za 
to, da v Sloveniji končno dobimo pokrajine, ki jih potrebujemo, ni. Se pravi, dilem - če odmislimo nepomembne 
stvari - je relativno malo.  
 
Koalicija se je tudi poenotila v celoti okrog stališča, da pri dokončni pripravi pokrajinske razmejitve - kolikor je 
možno v največji meri - upoštevamo predloge in stališča, ki so prišla iz lokalnih okolij oziroma od občinskih 
svetov, še posebej pa tista, ki so dobila veliko podporo tudi na referendumih, ki so bili v tem času izvedene.  
 
Toliko v zvezi s to temo. Je kakšno vprašanje? 
 
MOJCA ZORKO (DNEVNIK): Zanima me kaj z Ljubljano kot samostojno pokrajino, pa če se boste o tem 
številu kaj usklajevali tudi z opozicijo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, kar se tiče mnenja vlade, je takšno kot je bilo, ko smo pač 
izhodišče poslali v razpravo. Vlada v tem času zadeve ni obravnavala, stališča ni spremenila tudi koalicija. 
Seveda, konkretno ni razpravljala o mejah pokrajin, glede na to, katera občina kam spada, ker to pač ni v tej 
pristojnosti. Glede na to kakšna mnenja so prišla iz občinskih svetov pa mislim, da - morda se motim, ampak 
zagotovo ne za veliko - nobena od teh občin, ki so tangirane s tem vprašanjem tega predloga ni podprla. Tako, 
da mestna občina pri tem predlogu ostaja osamljena. 
 
SIMONA RAKUŠA (TV SLOVENIJA): Večkrat je vlada že poudarila, da to ne bo pomenilo dodatnega 
bremena za davkoplačevalce, pa me vendar zanima kolikšen delež proračuna, naj bi bil namenjen za 
pokrajine? Gospod minister finančnik, gospod Bajuk, je govoril o petnajstih odstotkih, vendar ne kot o fiksni 
končni številki? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je nek orientacijski delež, do katerega se je prišlo po tem, ko se je 
izračunalo koliko sredstev se danes na državnem nivoju uporablja za upravljanje tistih nalog, za katere se 
predvideva, da bodo prenesene na pokrajinsko raven. Po posamičnih resorjih je ta izračun zelo natančen in v 
tem času potekajo konkretni napori za to, da se te številke zelo natančno uskladijo tudi za vsako v bodoče 
preneseno nalogo. Izhodišče je, da prenos teh nalog ne sme povzročiti dodatnih stroškov - na tem vztrajamo. 
Se pravi, toliko pristojnosti in toliko zadolžitev, kot jih bodo dobile pokrajine, kot jih bo prenešenih na pokrajine, 
za toliko bo tudi prenešenih finančnih sredstev iz državnega proračuna. Zato ne bo potrebno niti uvajati novih 
davščin niti povečevati obstoječe. Sam zagon pokrajin bo seveda terjal nekaj začetnih zagonskih sredstev, ki 
pa se bodo - glede na izkušnje, ki so po svetu in glede na naša predvidevanja - povrnila po tem, ko bodo 
pokrajine začele opravljati svojo razvojno funkcijo. V vsakem primeru - to je moja osebna ocena, ampak 
vendarle dovolite, da jo ponovim - opravljanje nalog na tistem nivoju, ki je najbolj funkcionalen ali pa, ki je 
najbližje tistim, ki so stranke takšnih uslug, je vedno tudi najbolj racionalen. Če bi v Sloveniji pokrajine uvedli 
pred desetimi leti, bi se Slovenija v tem času zagotovo hitreje razvijala in tudi veliko sredstev bi se racionalneje 
v tem času porabilo. 
 
SIMONA RAKUŠA (TV SLOVENIJA): So ta zagonska sredstva že izračunana? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ta sredstva so izračunana, vendar z njimi ne špekuliramo. Gre za 
manjša sredstva - nekaj deset milijonov evrov, ki so potrebna za to, da se vzpostavijo novi pokrajinski organi, 
da se izvedejo pokrajinske volitve in da te naloge zaživijo v nekem okolju, ki bo učinkovito in funkcionalno. 
 
DENIS SARKIĆ (VEST.SI): Se lahko pri uvajanju projekta pokrajin še kje zalomi? Morda pri opoziciji, morda 
pri Novi Sloveniji, ker še niso odločeni glede podpore za ta predlog štirinajstih pokrajin? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dokler zakon ne bo zaživel v praksi, dokler ta korpus pokrajinske 
zakonodaje ne bo izglasovan in zaživel v praksi, oziroma bodo ti zakoni vstopili v veljavo, se vedno lahko kaj 
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zalomi. Gre za velikanski projekt - zgodovinski projekt, na katerega Slovenija že dolgo čaka in ki ga 
potrebujemo predvsem z razvojnega vidika - za katerega pa je potrebno sprejeti veliko število odločitev, 
nekatere tudi z dvotretjinsko večino. Kot sem dejal že prej, koalicija je tudi danes potrdila odločenost, da tako 
kot doslej, se pravi, s pogovori, dogovori, usklajevanjem zakonodaje, ne samo v koaliciji, ampak med vsemi 
parlamentarnimi strankami naredi ta konsenz in da te odločitve sprejme. Seveda, pa bi se delali slepe, če ne bi 
videli, da se v zadnjem času, ko so se nekatera politična stališča, tudi v koaliciji, nekoliko oddaljila od prvotnih 
odločitev, ko gre za število pokrajin, ta tema postaja tudi del politične kalkulacije, kar lahko stvari dodatno 
zaplete.  
 
DENIS SARKIĆ (VEST.SI):  Kakšna bi morala biti kazen za tisti krivce, ki bi morda zaustavili ta proces? Morda 
na političnih strankah...? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V politiki so kazni vedno v rokah volivcev.  
 
PETRA BEZJAK (DELO): Samo še tole: državnozborske volitve bodo potem hkrati s pokrajinskimi? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Takšna je idealna shema priprav na uvedbo pokrajin in jaz upam, da 
bomo vsi tisti, ki smo odgovorni za to, da do tega pride sočasno - kar bo tudi najmanj stalo - naredimo vse, da 
se bo tako tudi dejansko zgodilo. Se pravi, volitve v pokrajinske organe hkrati z državnozborskimi volitvami 
jeseni naslednje leto, praktična uvedba pokrajin pa s prvim januarjem naslednje leto. S tem, da določene 
funkcije, ki zahtevajo neko daljše pripravljalno obdobje, mogoče tudi ne bodo prenešene v prvem mandatu, 
ampak v naslednjem. Vsaj tako se v nekaterih zakonih predvideva. Hvala lepa. 
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